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En français 

 

 

The OIE pays tribute to Dr Louis Touratier, who died on 9 June 

2020 as he approached his 100th birthday (7 July). He was an 

active, respected, and prominent member of the OIE community. 

 

His long professional life bears witness to his passion for the 

veterinary profession and his work, notably on animal 

trypanosomoses, parasiticides and trypanocidal drugs in the 

laboratory and in the field worldwide. He transmitted his 

knowledge and experience within the OIE. In May 2015, Dr 

Touratier helped create the OIE network on Non-tsetse-

transmitted animal trypanosomoses (OIE-NTTAT) along with the 

main research institutes and laboratories around the world having 

reliable experience in the study of NTTATs. For 24 years (1991-

2015), he was Secretary General of the ad hoc Group on Non-

Tsetse Transmitted Animal Trypanosomoses and before that, from 

1983 to 1991, Secretary General of the Working Group on Trypanosoma evansi. From 1962 to 1969, Dr 

Touratier was the assistant to OIE Director General Dr René Vittoz, in charge of the secretariat for 

meetings and publications of the Organisation. 

 

Dr Touratier was a great advocate of scientific publications – himself the author of numerous publications 

and articles, notably for the OIE Scientific and Technical Review. He continued transmitting not only his 

knowledge, but that of others. He would often gift OIE books to his veterinary colleagues in the field in 

Africa, because he believed that knowledge was essential to the progress of the veterinary profession and 

that OIE publications were important resources. 

 

Dr Touratier was a wise, cultivated, and accomplished man. He will be greatly missed by his colleagues at 

the OIE. 
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L’OIE rend hommage au Docteur Louis Touratier, décédé le 9 juin 

à l’approche de son 100e anniversaire (le 7 juillet). Il était un 

membre actif, respecté et important de la communauté de l’OIE. 

 

Sa longue vie professionnelle témoigne de sa passion pour la 

profession vétérinaire et de son travail, notamment sur les 

trypanosomoses animales, les parasiticides et les trypanocides, 

tant dans les laboratoires que sur le terrain à travers le monde. Il a 

transmis ses connaissances et son expérience au sein de l’OIE. En 

mai 2015, le Docteur Touratier a œuvré pour la création du 

Réseau de l’OIE sur les trypanosomoses animales non transmises 

par les glossines (OIE-NTTAT) avec les principaux instituts et 

laboratoires de recherche du monde entier ayant une expérience 

fiable dans l'étude de ces trypanosomoses. Durant 24 ans (1991-

2015), il a été Secrétaire général du Groupe ad hoc sur les 

trypanosomoses animales non transmises par les glossines, et avant cela, de 1983 à 1991, il a été 

Secrétaire général du Groupe de travail sur Trypanosoma evansi. De 1962 à 1969, le Docteur Touratier a 

été l'assistant du Directeur général de l'OIE Docteur René Vittoz, en charge notamment du secrétariat 

des réunions et des publications de l’OIE. 

 

Le Docteur Touratier était un grand défenseur des publications scientifiques – lui-même auteur de 

nombreuses publications et articles, notamment pour la Revue scientifique et technique de l’OIE. Il ne cessait 

de transmettre ses connaissances et celles des autres. Il offrait souvent des ouvrages de l’OIE à ses 

confrères vétérinaires sur le terrain en Afrique parce qu’il estimait que la connaissance est essentielle au 

progrès de la profession vétérinaire et que les publications de l’OIE constituent des ressources 

importantes. 

 

Le Docteur Touratier était un homme sage, cultivé et accompli. Il manquera beaucoup à ses collègues de 

l'OIE. 
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